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P r o t o k ó ł  Nr XIV/2015  
 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 30 grudnia 2015r. w Domu Kultury w Kotlinie 
w godz. od 9oo do 1105 

 

 

I. Otwarcie i stwierdzenie kworum.  
                     Otwarcia XIV sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz 
Kosiński. 
Przewodniczący  powitał: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, 
radnych, sołtysów, radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego i redaktora Gazety 
Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad, bowiem na ustawowy skład Rady 15 
radnych obecnych w tym czasie  było 14, a w trakcie punktu IV sesji przybył  radny Marian 
Niewiada. 
Na sesję nie przybyli zaproszeni sołtysi: Szymon Matuszewski i Anita Pasternak. 
Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią  załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                   Do porządku obrad  nie zgłoszono  wniosków o jego zmianę. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIII  sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XIII sesji 

Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XIII sesji Rady oraz z wykonania 

uchwał Rady. 
7. Przedstawienie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Kotlin na lata 2016 – 

2023. 
8. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2016 – 2023. 
9. Przedstawienie stanowisk  komisji stałych Rady Gminy o projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kotlin na lata 2016 – 2023. 
10. Przedstawienie proponowanych autopoprawek Wójta Gminy do projektu  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2016 – 2023. 
11. Dyskusja nad wniesionymi propozycjami autopoprawek  zgłoszonymi przez Wójta i ich 

przegłosowanie. 
12. Głosowanie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
13. Odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2016 rok wraz z uzasadnieniem. 
14. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o projekcie budżetu Gminy 

na 2016 rok. 
15. Stanowisko Wójta Gminy  wobec ewentualnych zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
16. Odczytanie  opinii stałych komisji Rady o projekcie budżetu Gminy na 2016 rok. 
17. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy na 

2016 r. 
18. Dyskusja nad projektem budżetu Gminy na 2016 rok. 
19. Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 
20. Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2016 rok. 
21 .Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
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  22. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletnie Prognozy Finansowej Gminy. 
  23. Podjęcie uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy na 2016 rok.     

24. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok. 
25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 2016 rok.  

     26. Wolne głosy i wnioski. 
27. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

     28. Zamknięcie obrad.          
 
ad.3 Przyjęcie protokołu z XIII  sesji Rady Gminy. 
                  Protokół z XIII sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu na posiedzeniach stałych 
komisji Rady w dniach 28 i 29 grudnia 2015r. oraz przed dzisiejszą sesją.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Protokół przyjęty został jednogłośnie 14 głosami za. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                 Interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych. 
Radny Lucjan Antczak   wnioskował o ustanowienie tytułu  „Zasłużony dla Gminy Kotlin” za 
zasługi  przyczyniające się dla rozwoju gospodarki, kultury, sztuki, promocji, poprawy warunków 
życia  mieszkańców. 
Radny Krzysztof Szyszka  wnioskował o podanie do publicznej  wiadomości  na stronie 
internetowej Gminy  numeru telefonu pod który należy dzwonić i osoby odpowiedzialnej w razie 
awarii sieci kanalizacji sanitarnej i wodociągowej. 
Radny poinformował o awarii sieci kanalizacyjnej jaka miała miejsce w Wigilie, o której 
poinformował Wójta. 
Wójt zapewnił, że numer telefonu i osoba  z którą należy się kontaktować będą podane na stronie 
internetowej Gminy.  
Wójt poinformował, że zgłoszoną  awarię usunięto  w ciągu pół godziny. 
Radna Beata Skowrońska zwróciła uwagę  na termin  imprez planowanych w kalendarzu imprez  
na 2016 rok opracowanym przez Marka Łapaja – koordynatora sportu. 
Radna Skowrońska  wnioskowała, aby terminy imprez konsultować z sołtysami, bowiem  turniej 
wsi planowany jest ponownie w miesiącu sierpniu kiedy organizowane są  już dożynki wiejskie. 
Wójt poinformował, że turniej wsi będzie  w maju lub w czerwcu. 
Radny Grzegorz Warmuz poparł wniosek zgłoszony przez radnego Krzysztofa Szyszkę                   
i wnioskował, aby  w przypadku przerw w dostawie wody, co miało miejsce w Magnuszewicach     
i w Wilczy spuszczać  brudną wodę   odkręcając hydrant, aby  woda brudna nie dostawała się do 
sieci. 
Wójt wyjaśnił, że przerwa w dostawie wody spowodowana  została  przeciążeniem  sieci 
elektrycznej, co zostało szybko usunięte. 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XIII 
sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że  w dniu 15 grudnia przekazał Wójtowi 
uchwały podjęte na XII sesji Rady zgłoszone przez radnych i sołtysów  interpelacje i wnioski  
oraz wnioski:  mieszkańców  bloków przy  ul. Konopnickiej  nr 18 i nr 20 w Kotlinie i Rady 
Parafialnej  w Twardowie, które odczytano  na sesji w dniu 11 grudnia 2015r. 
Przewodniczący Rady poinformował również, że: 
- 16 grudnia uczestniczył ze wszystkimi radnymi w otwarciu Domu Pomocy Społecznej  
  w Kotlinie, 
- 22 grudnia  wraz z przewodniczącymi  Komisji Rady i inicjatorem zbiórki pieniędzy na prezenty  
  dla dzieci uczestniczył  w uroczystej kolacji i jasełkach w Domu Dziecka w Górze.  
  Przewodniczący  Rady podziękował w imieniu  dyrektora, opiekunów  i dzieci za dar serca. 
  Szczególne podziękowania Przewodniczący skierował  do  radnego Tomasza Graczyka za  
  podjęcie  inicjatywy  zbiórki pieniędzy. 
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  Do informacji Przewodniczącego Rady  nie zgłoszono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XIII sesji Rady oraz                  
z wykonania uchwał Rady. 
                   Wójt Gminy poinformował, że uchwały podjęte na XIII sesji Rady przekazano do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu  Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru. 
Uchwały w sprawie  trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół , w sprawie 
określenia wzorów formularzy dla podatków lokalnych oraz w sprawie zmiany budżetu  Gminy 
przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  Zespół w Kaliszu oraz do Redakcji 
Dziennika Urzędowego Województwa Wielkopolskiego. 
                   W okresie od XIII sesji Rady Wójt wydał 7 zarządzeń  w sprawie: przeprowadzenia 
wyceny wyposażenia otrzymanego nieodpłatnie na potrzeby OSP w Racendowie, powołania  
stałej komisji inwentaryzacyjnej, ustalenia stawek czynszu za najem lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy, ustalenia stawek czynszu  za najem budynków  gospodarczych 
będących  w zarządzie  Gminy, zmiany budżetu Gminy na 2015 rok oraz  zmieniające zarządzenie      
w sprawie powołania stałej komisji likwidacyjnej, określenia  trybu  jej pracy oraz sposobu 
likwidacji środków trwałych Urzędu Gminy. 
Poza tym  Wójt w dniu: 
- 15 grudnia  uczestniczył w spotkaniu w Zakładzie Gospodarki Odpadami odnośnie ustalenia 
   opłaty  tzw. wagowej za odpady komunalne, 
- 16 grudnia  obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy,  uczestniczył   
   w  spotkaniu opłatkowym z członkami Związku Kombatantów  RP i Byłych Więźniów  
   Politycznych  oraz  uczestniczył  w otwarciu Domu Pomocy Społecznej w Kotlinie, 
- 17 grudnia  uczestniczył w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Koło Emerytów   
   i Rencistów  w Kotlinie, 
- 20 grudnia uczestniczył w koncercie „Bożonarodzeniowe Życzenia dla Kotlina„  w Dom Kultury 
  w Kotlinie , 
- 28 grudnia uczestniczył w Walnym Zebraniu Lidera Zielonej Wielkopolski w Środzie Wlkp., 
- 19 grudnia uczestniczył  w zorganizowanej w Kotlinie uroczystości upamiętniającej  97 rocznicę  
  Powstania Wielkopolskiego. 
Ponadto: 
- w dniu 3 grudnia wystąpiono z wnioskami do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska   
   i Gospodarki Wodnej w Poznaniu o udzielenie pożyczki na  realizację następujących  zadań:  
   1) rozbudowę oczyszczalni  ścieków o piaskownik   o kwotę 300.000,- zł, 
   2) remont stacji uzdatniania wody w Kurcewie  o kwotę 250.000,- zł, 
   3) budowę  kanalizacji sanitarnej w Wysogotówku i w Racendowie  o kwotę 3.500.000,- zł, 
- w dniu 11 grudnia wystąpiono z zapytaniem ofertowym na sprzedaż i dostawę materiałów  
   budowlanych drogowych do budowy chodników na terenie gminy Kotlin w roku 2016. Z 3 ofert  
   wybrano  spółkę  z Długołęki , z którą umowa zostanie podpisana 4 stycznia 2016r.  na kwotę  
   brutto 71.303,10 zł, 
- w dniu 23 grudnia dokonano odbioru dokumentacji projektowo – kosztorysowej  na zadanie - 
   budowa kanalizacji sanitarnej  w Racendowie, a koszt dokumentacji to 48.350,- zł oraz  
   dokumentacji  projektowo – kosztorysowej  na remont stacji uzdatniania wody w Kurcewie, a 
   koszt dokumentacji to 9.800,- zł, 
- 29 grudnia dokonano odbioru  budowy stacji uzdatniania wody w Woli Książęcej wykonawcą,  
   której było Przedsiębiorstwo Produkcyjno Handlowo Usługowe Automatyk ze Zbierska za 
   kwotę 1.684.633,10 zł brutto. 
Do sprawozdania Wójta nie zgłoszono uwag. 
 
ad.7 Przedstawienie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Kotlin na lata 2016 
– 2023. 
                    Projekt uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2016 – 
2023 przedstawiła Skarbnik Gminy. 
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Dyskusji nad projektem WPF nie było. 
 
ad.8 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2016 – 2023. 
                    Uchwałę Nr SO 0957/54/3/Ka/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z  dnia 15 grudnia 2015 roku  w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kotlin odczytała Skarbnik Gminy. 
Opinia RIO   o WPF jest pozytywna z uwagami  wykazanymi w uzasadnieniu do uchwały. 
Uchwała  RIO stanowi załącznik do protokołu. 
                       
ad.9 Przedstawienie stanowisk  komisji stałych Rady Gminy o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2016 – 2023. 
                    Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Rady Gminy 
Hieronim Adamski poinformował, że Komisja  w dniu 26 listopada 2015r.  pozytywnie 
zaopiniowała  projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  na lata 2016 – 2023. 
Przewodniczący Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy poinformował, że Komisja w dniu 25 
listopada 2015r. pozytywnie zaopiniowała  projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kotlin na lata 2016 – 2023. 
Radny Tomasz Graczyk  pytał – czy radni mogą otrzymać opinię RIO ? 
Radny Zdzisław Staszak pytał – czy  mogą radni wcześniej otrzymać   opinię RIO? 
Skarbnik odpowiedziała, że opinia  przedstawiana jest na sesji na której uchwalany jest budżet.  
Opinia jest na stronie internetowej. 
Data wpływu  opinii RIO do Urzędu, to 21 grudnia 2015r.  
 
ad.10 Przedstawienie proponowanych autopoprawek Wójta Gminy do projektu  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 2016 – 2023. 

                     Propozycje autopoprawek  do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
przedstawione przez Wójta: 
-  zmiana wysokości spłaty rat pożyczki o kwotę 96.470,65 zł i zwiększenie spłaty  w roku 
   2016  o 2 raty pożyczki zaciągniętej z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej, 
-  zwiększenie środków na rozbudowę istniejącej oczyszczalni  ścieków o 50.000,- zł, 
-  zmniejszenie o 10.000,- zł środków na budowę drogi Twardów – Racendów. 

Zestawienie autopoprawek  do WPF w załączeniu do protokołu. 
 
ad.11 Dyskusja nad wniesionymi propozycjami autopoprawek  zgłoszonymi przez Wójta        
i ich przegłosowanie. 
                      Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński  pytał – dlaczego nie uwzględniono 15 tys. 
zł planowanych na klimatyzację w świetlicy wiejskiej w Wilczy w projekcie budżetu Gminy ? 
Przewodniczący Rady prosił, aby dokumenty, które są podrzucane w ostatnim momencie były 
dostarczane na piśmie radnym na komisje  i sesje. 
Wójt odpowiedział, że zaproponował autopoprawkę na prośbę radnych: Grzegorza Warmuza          
i Zbigniewa Orpla.  
Przewodniczący Rady wskazując na zwiększenie i zmniejszenie wydatków o 80 tys. zł  mówił, że 
na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetowej radni szukali wprowadzonych zmian  do 
projektu budżetu i przesunięć tych  radni nie mogli się doszukać.  
Przewodniczący prosił, aby na przyszłość  te rzeczy przekazywane były wcześniej do analizy. 
Przewodniczący Rady mówił, że autopoprawki Skarbnik Gminy, tak jak Wójt  przedstawiła 
pobieżnie, a w dz. transport i łączność zdjęto środki z dróg transportu rolniczego w kwocie :         
w Woli Książęcej – 20 tys. zł , Twardów – Racendów 10 tys. zł i Wola Książęca – Tarce 20 tys. 
zł.  
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Przewodniczący informował, że  przy omawianiu budżetu  pytał – czy można coś  ruszyć                
i odpowiedziano, że nie. Upłynęło kilka dni i już ruchy są, co znaczy, że   radni nie mogą 
zaproponować autopoprawek, a autopoprawki Wójta mogą być.  
Wójt odpowiedział, że  zakres nie uległ zmianie, a zmianie uległa tylko kwota środków na te 
zadania. 
Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak  wnioskował o wcześniejsze konsultowanie  założeń do 
projektu budżetu Gminy, a nie  nad projektem budżetu, który jest  już gotowy. 
Wójt odpowiedział, że projekt budżetu Gminy przygotowuje Wójt do 15 listopada, a radni 
zgłaszają wnioski do projektu. 
Wójt wyjaśnił, że  jeżeli radnemu nie podoba się jakieś zadanie w projekcie budżetu, to należy 
wniosek radnego przegłosować i w miejsce zdejmowanego zadania zaproponować  wprowadzenie 
nowego zadania i o tym powinien Przewodniczący wiedzieć. 
Przewodniczący  odpowiedział, że na pewno inaczej będzie to wyglądało w następnym roku. 
Głosowanie autopoprawek Wójta. 
Za przyjęciem autopoprawek Wójta głosowało 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
ad.12 Głosowanie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
                    Za podjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  
głosowało 12 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XIV/76/2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ad.13 Odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2016 rok wraz z uzasadnieniem. 
                     Projekt uchwały  w sprawie budżetu Gminy na 2016 rok odczytała Skarbnik Gminy. 
 
ad.14 Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o projekcie budżetu 
Gminy na 2016 rok. 
                    Uchwałę  Nr SO-0952/54/3/Ka/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby  
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 grudnia 2015r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
budżetu Gminy Kotlin na 2016 rok  odczytała Skarbnik Gminy. 
Opinia RIO o projekcie budżetu jest pozytywna z uwagą opisaną w uzasadnieniu uchwały. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Skarbnik odczytała również  uchwałę Nr SO-0951/61/D/3/Ka/2015 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 grudnia 2015r. w sprawie wyrażenia 
opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Kotlin deficytu budżetu. 
Skład Orzekający RIO wydał opinię pozytywną. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.15 Stanowisko Wójta Gminy  wobec ewentualnych zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
                  Wójt poinformował, że uwagi wskazane w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  
zostały uwzględnione w projekcie uchwały. 
 
ad.16 Odczytanie  opinii stałych komisji Rady o projekcie budżetu Gminy na 2016 rok. 
                    Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 
Adamski  przedstawił pozytywną opinie Komisji o projekcie budżetu Gminy na 2016 rok  podjętą 
na posiedzeniu Komisji w dniu 26 listopada 2015r. 
Opinię  Komisja podjęta 6 głosami za, przy 2 głosach  wstrzymujących. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak przedstawił  również pozytywną opinię  
Komisji o projekcie budżetu Gminy na 2016 rok. 
Komisja  opinię  pozytywną podjęła jednogłośnie  5 głosami za. 
Opinie komisji stanowią załączniki do protokołu. 
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ad.17 Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu 
Gminy na 2016 r. 
                      Wójt przedstawił następujące autopoprawki do projektu budżetu Gminy na 2016 
rok: 
1. Zwiększenie wydatków o kwotę 80.000,- zł, w tym: 15.000,- zł  na wykonanie klimatyzacji      
w świetlicy wiejskiej w Wilczy, 15.000,- zł  na utwardzenie terenu i wykonanie opłotowania 
wokół stacji uzdatniania wody w Woli Książęcej i 50.000,- zł na rozbudowę istniejącej 
oczyszczalni ścieków  o piaskownik. 
2. Zmniejszenie wydatków o kwotę 80.000,- zł, w tym  : 
    1) w dziale administracja publiczna  o kwotę 30.000,- zł, 
    2) w dziale transport i łączność  o kwotę 50.000,- zł, 
    3) w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 51.470,65 zł, 
    4) w dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego o kwotę 45.000,- zł. 
Kwotę 96.470,65 zł pozyskaną ze zmniejszenia wydatków  w dziale gospodarki komunalnej           
i w kulturze  Wójt zaproponował  przeznaczyć na spłatę pożyczki zaciągniętej z Europejskiego 
Funduszu Wsi Polskiej na budowę stacji uzdatniana wody w Woli Książęcej. 
Wydatki pop proponowanych autopoprawkach to kwota 26.021.967,35 zł, a dochody 
24.081.718,00 zł. 
Wykaz propozycji autopoprawek stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.18 Dyskusja nad projektem budżetu Gminy na 2016 rok. 
                     Dyskusję rozpoczął Przewodniczący Rady mówiąc, że  w projekcie budżetu nie ma 
tych rzeczy, o których  mówiło się ustnie,  że się znajdą, szczególnie budowa czy modernizacja 
obiektów sportowych przy Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Woli Książęcej. 
Przewodniczący  mówił, że apelował aby chociaż  część tych rzeczy była tam zrobiona, czy  
boisko, czy opracowanie dokumentacji.  
Są drogi  transportu rolniczego i budowa sieci kanalizacyjnej.  
Przewodniczący  mówił, że ma wątpliwości czy rzeczywiście przebudowa drogi Twardów – 
Racendów jest ważniejsza chociażby od boisk, które są w katastrofalnym stanie, a z których 
korzysta kilkaset dzieci codziennie w sezonie. 
Przewodniczący Rady  przyznał, że rzeczy te są ważne, ale dla Niego ważniejszy jest rozwój 
dzieci, bo nikt  nie myśli ile jest skrzywień kręgosłupa, otyłości, a profilaktyka  w szkole na tym 
etapie jest najważniejsza. Dalej Przewodniczący mówił, że nauczyciele nie mogą realizować 
podstawy programowej, bo obiekty te nie nadawają się do  tego. Korzystanie  z nich jest wbrew  
bezpieczeństwu i grozi kontuzjami. 
Przewodniczący Rady mówił, że nie słyszane są  głosy,  inicjatywy radnych. 
Radny Tomasz Graczyk zwrócił się do Wójta i Skarbnika z prośbą o nie wprowadzanie radnych      
w błąd i nie mówienie, że czegoś się nie da, a w rzeczywistości da się zrobić. Radny Graczyk  
mówił, że  radni  się uczą i On także i prosił, że jeżeli  jest taka możliwość, aby uwagi radnych 
uwzględniano, aby nie byli oni tylko potrzebni do głosowania tego, co Wójt  i Skarbnik 
zasugerują. Radny Graczyk  uważał, że radni nie mają głosu, a są tylko po to, aby przegłosować i 
iść do domu. Radny mówił, że nigdy  taki nie był, tak się nie czuje i podejrzewa, że nigdy  taki nie 
będzie. 
Radny Tomasz Graczyk wymienił drogi transportu rolniczego: Twardów – Racendów i Tarce 
Osiedle o której mówiono, że  drogą tą jeździ wielu mieszkańców, a  nikt nie widzi ul. 
Dworcowej, którą też bardzo dużo jeździ. 
Wójt  odpowiedział, że gdyby  miano załatwić wszystkie potrzeby, to budżet musiałby być 
przynajmniej o 100% wyższy. Dalej Wójt mówił, że wskaźnik można podnieść. Jednak za 
życzeniami inwestycyjnymi trzeba zabezpieczyć środki i to nie na papierze, bo papier przyjmie 
wszystko, tylko środki te należy pozyskać. 
Wójt  mówił, że inwestycje, które radni uważają, że muszą być, mogą być wprowadzone                 
w styczniu, z tym, że będzie żądał wskazania źródła finansowania. 
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Wracając do wypowiedzi radnego Tomasza Graczyka Wójt prosił, aby radny zapoznał się              
z zadaniami w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy w której wpisane są  zadania 
najważniejsze, w tym  budowa sieci kanalizacji sanitarnej. 
Wójt prosił, aby radny  nie mówił, że wprowadzany jest w błąd, bo znaczy, że radny  bazuje nad 
czymś, o czym nie ma zielonego pojęcia. 
Odnośnie boisk, obiektów sportowych jest wiadome jakie były w Kotlinie, nie tylko w Woli 
Książęcej, co wybudował poprzedni Wójt, co wybudowano za dyrektora ZOPO i co z tego 
pozostało. 
Wójt uważał, że z poprzednią Radą Gminy  zrobiono bardzo dużo i prosił, aby nie wymagać od 
Niego, że coś musi być zrobione  i to  już wszystko, od zaraz.  
Wójt przyznał, że chciałby to zrobić, ale na zadania te muszą być zabezpieczone środki. Gdyby 
miał możliwości, to zrobiłby podobnie jak burmistrz i byłaby sprzedaż obligacji i cieszyłby się, że 
może wydatkować te środki w 4 latach, a po 4 latach niech ktoś martwi i spłaca zobowiązania. 
Wójt zwracając się do Przewodniczącego Rady mówił, że do wielu rzeczy dojdziemy, ale proszę  
wskazać źródła finansowania. Wójt przyznał, że chciałby być po drugiej stronie  i wskazywać 
wiele istotnych rzeczy, drogi, inwestycje, ale realnie stąpa nogami  po ziemi i wie, że środki są 
najważniejsze i nie tylko te z podatków i opłat. 
Wójt prosił, aby patrzeć na WPF i zadania tam  planowane, które uzupełniane są o zadania  
jednoroczne, te które są potrzebne , takie jak: klimatyzacja, chodniki, wydatki w strażach. 
Wójt przypomniał  wypowiedź Przewodniczącego Rady o wybudowanym chodniku w Wyszkach, 
o którym powiedział, że jest chodnikiem  prowadzącym do nikąd. Chodnik ten wybudowano ze 
środków funduszu sołeckiego i to sołtys czy radny z Wyszek  może powiedzieć, czy chodnik ten  
jest potrzebny, czy była to inwestycja niepotrzebna. 
Wójt uważał, że chodnik ten wybudowano dla poprawy bezpieczeństwa. 
Wójt poinformował, że  w dniu wczorajszym brał udział w obchodach 97 rocznicy Powstania 
Wielkopolskiego. Wiele osób w tamtych czasach też nie widziało celu, ale cel został osiągnięty.  
Następnie głos zabrała radna Dominika Kwiecińska, która stanęła w obronie budowy drogi 
Twardów – Racendów. Radna  przypomniała, że  decyzja, co do budowy tej drogi  była już  
podjęta w poprzedniej kadencji. Jeżeli drogi tej nie będzie, to mieszkańcy przestaną wierzyć 
Radzie – mówiła radna. Radna mówiła, że droga ta  służyć będzie wszystkim mieszkańcom, nie 
tylko Twardowa, ale także Racendowa i Sławoszewa. 
Radna Kwiecińska wskazała drogę Kotlin – Twardów (ul. Twardowska) z której też korzysta 
wiele osób, nie tylko z Twardowa. 
Radna Kwiecińska przyznała, że każdy z radnych widzi moc potrzeb, ale prosi o  niezdejmowanie 
drogi Twardów – Racendów  z projektu budżetu. 
Wójt potwierdził, że  droga Twardów – Racendów jest ujęta w projekcie budżetu Gminy na 2016 
rok. 
Radny Tomasz Graczyk  zabierając głos powiedział, że nie chodzi o to żeby zdejmować drogę  
tylko o to, aby traktować się równo, albo traktować się nierówno. Radny Graczyk wskazał na 
kwotę 600 tys. zł, która corocznie przeznaczana jest na budowę dróg transportu rolniczego. 
Radny przypominał, że  Jego propozycja we wrześniu  była taka, żeby przeznaczyć 600 tys. zł raz 
na drogi dla mieszkańców, a raz na drogi transportu rolniczego, a nie tylko na drogi transportu 
rolniczego. 
Wójt odpowiedział, że nie dzieli  mieszkańców na kategorie.  
Na co radny Tomasz Graczyk mówił, że tak się zachowujemy. 
Wójt wyjaśniał, że drogi transportu rolniczego służą wszystkim mieszkańcom, nie tylko rolnikom. 
Radny Tomasz Graczyk twierdził, że jest inaczej, bo papier nie kłamie. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski mówiąc, że dostarczanie wody  należy do zadań własnych Gminy 
poinformował, że nie znalazł w projekcie budżetu zapisu dotyczącego budowy sieci 
wodociągowej przy ul. Łąkowej gdzie  budowane są nowe budynki, na które warunki zabudowy 
wydała Gmina i powinno to  być  odgórnie zaplanowane. 
Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski poinformował, że o sieci wodociągowej                      
i kanalizacyjnej przy ul. Łąkowej  mówiono  na wczorajszym posiedzeniu  Komisji Budżetowej. 
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Wójt poinformował, że część gruntu pod drogę przy ul. Łąkowej Gmina już wykupiła.  Pozostały 
jeszcze  do wykupienia dwie działki i będzie przygotowywana  dokumentacja na budowę sieci. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka  mówiąc, że miał nie zabierać głosu w tej dyskusji, 
ale musi zając stanowisko. 
Wiceprzewodniczący  na twierdzenie radnego Tomasza Graczyka , że różnicuje się mieszkańców, 
powiedział, że to  radny Graczyk  najbardziej różnicuje, bo ciągle słyszy gdy radny mówi o 
drogach transportu rolniczego. 
Wiceprzewodniczący Rady  dalej mówił, że  gdyby droga Twardów – Racendów nie była 
wpisana, to pewno by powstała, ale z budżetu Gminy, a  budowa dróg  transportu rolniczego jest                  
z dofinansowaniem.  
Wiceprzewodniczący Szyszka wskazał ul. Cichą, którą wybudowano ze środków  na drogi  
transportu rolniczego, a była to ulica zapomniana, tak jak zapomniany był Orpiszewek gdzie też 
wybudowano drogę ze środków  na drogi transportu rolniczego. 
Wiceprzewodniczący Rady mówił, że gdyby ul. Dworcową szło podciągnąć pod ten typ dróg, to 
też byłaby przebudowana.  
Wiceprzewodniczący Szyszka prosił, aby nie sugerować takich rzeczy o dzieleniu mieszkańców. 
Następnie Wiceprzewodniczący odniósł się  do wypowiedzi Przewodniczącego odnośnie  
obiektów sportowych, mówiąc, że pamięta  ile  w poprzedniej kadencji wydano na sport.         
Dalej Wiceprzewodniczący mówił, że wpompowano w boiska duże pieniądze i słyszał już głosy, 
że już dosyć tego, bo niektóre obiekty stoją puste. Obłożony jest tylko Orlik, a boisko świeci 
pustkami. Zdaniem Wiceprzewodniczącego  nauczyciele nie  realizują  wychowania fizycznego    
w pełnym zakresie i jak widzi lekcje wychowania fizycznego to „ krew go zalewa” patrząc na 
takie  obiekty. Wiceprzewodniczący zaznaczył, że nie mówi o wszystkich. 
Co do nieuwzględnienia  próśb zgłaszanych przez radnych Wiceprzewodniczący dał przykład  
wniosku radnego Grzegorza Warmuz. Wniosek przez radnego zgłoszony  wprowadzono do 
projektu budżetu jako autopoprawkę. 
Wiceprzewodniczący  przyznał, że  też miałby propozycje, ale wstrzymał się i też jest 
zawiedziony, że pewne rzeczy nie są  uwzględnione, ale trzeba  troszeczkę obiektywizmu – 
uważał. 
Przewodniczący Rady odnośnie wpompowania  pieniędzy w obiekty sportowe w Kotlinie mówił, 
że  tak do końca to obiekty te nie wyglądają, czego dowodem  jest  intensywna działalność syna 
radnego Krzysztofa Szyszki , jeżeli chodzi o jedno z boisk. 
Przewodniczący Rady prosił, aby nie wkraczać na poziom trochę delikatny jeżeli chodzi o 
nauczanie, bo nie wie  czy radny jest w tym temacie fachowcem. Przewodniczący uważał, że ta 
wycieczka była niepotrzebna. 
Zwracając się do radnej Dominiki Kwiecińskiej , która prosiła o nie zdejmowanie  po raz kolejny 
inwestycji  z Twardowa Przewodniczący Rady uważał, że inwestycja ta była zdjęta, bo źle 
wyceniony był przetarg na jedną z inwestycji w 2015 roku i trzeba było dołożyć do tego 800 tys. 
zł i przyszłoroczny budżet jest konsekwencją tego  i drogi tej ze względów proceduralnych dzisiaj 
już nie idzie zdjąć. 
Dale Przewodniczący Rady mówił, że  widzi trochę emocji przy budżecie i bardzo dobrze, z tym, 
że chciałby zwrócić uwagę na to, że nie żyjemy w Korei i nie musimy tak  samo myśleć jak 
przywódca tego państwa i radni mają swoje zdania.  
Przewodniczący  Rady  mówił, że o to chodzi, aby trochę się pospierano, aby radni delikatnie  się 
pokłócili.  
Natomiast Wójt ma swoje zdanie, radna Dominika Kwiecińska swoje i  Przewodniczący też chce 
mieć swoje. Przewodniczący mówił, że to  „Wasze” dzieci  chodzą do tej szkoły i jeżeli od 
Wiceprzewodniczącego Rady  jest słowo „ wpompowanie”, to nie jest to wpompowanie wody, 
tylko to są środki przekazane na to, żeby  dzieci i młodzież prawidłowo się rozwijały. 
Przewodniczący zapewniał, że przedstawi na następnej sesji statystykę   i radny Szyszka zobaczy 
jak jest stan zdrowotności dzieci  i może wtedy  radny spojrzy  na ten problem troszeczkę inaczej. 
Przewodniczący Rady mówił, że nie jest to jego okręg wyborczy i patrzy na całą gminę i w ten 
sposób trzeba patrzeć.  
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Przewodniczący Rady  mówił, że co do zasadności tych wszystkich rzeczy pisanych, to wszyscy  
wiedzą, że jest to uzasadnione, ale są także inne potrzeby i prosił radnych o szersze spojrzenie na 
ten temat. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Hieronim Adamski zwrócił się z apelem  do Wójta Gminy 
i Skarbnika Gmin, aby w przypadku  posiadania środków w roku 2016  przeznaczyć je na boisko 
przy Szkole Podstawowej w Woli Książęcej i zrobić to etapami.  Jest tam miejsce i wystarczą 
chęci i środki – mówił Przewodniczący Komisji. 
Radny Marian Niewiada poinformował, że złożył  wniosek do projektu budżetu Gminy o budowę 
boiska, ale uzyskał informację od Wójta, że jest możliwość pozyskania  środków  na 
dofinansowanie  budowy boiska z Lidera Zielonej Wielkopolski . 
Wójt potwierdził, że jest taka możliwość pozyskania środków z Lidera lub z Ministerstwa Sportu     
i Turystki.  
Wójt przypomniał, że  boisko wielofunkcyjne w Kotlinie  wybudowane zostało ze środków  
Lidera Zielonej Wielkopolski  i  zapewniał, że w tej  kadencji też będzie  pracował , aby pozyskać 
jak najwięcej środków    i dogonić  inne samorządy. 
Wójt odnosząc się do wypowiedzi  Przewodniczącego Rady na Jego temat  mówił, że                   
w poprzedniej kadencji był określany jako przywódca Ukrainy, a teraz  Korei.  
Wójt pytał – której północnej czy południowej? 
Radny Zdzisław Staszak odpowiedział, że wiadomo. 
Przewodniczący Rady uważał, że Wójt sam zinterpretował Jego słowa, ale nie jest to Jego 
problem. 
Radny Grzegorz Warmuz  proponował, aby w przyszłym roku nie w grudniu, a we wrześniu lub 
październiku zwołać wspólne posiedzenie komisji i ustalić mniej więcej plan.  
Radny Zdzisław Staszak mówił, że teraz Wójt wie, co jest ważne, a co ważniejsze. 
Radny Grzegorz Warmuz  uważał, że należy wyciągnąć wnioski i na przyszły rok należy zrobić to 
lepiej. 
 
ad. 19 Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 
                    Za przyjęciem autopoprawek głosowało  13 radnych, wstrzymało się 2 radnych. 
 
ad. 20 Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2016 rok. 
                    Budżet Gminy na 2016 rok uchwalony został  12 głosami za , przy 3 głosach 
wstrzymujących. 
Uchwała nr XIV/77/2015 w sprawie budżetu Gminy Kotlin na  rok 2016 stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
                  Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim 
Adamski poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2015r. pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak poinformował, że Komisja  na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2015r. pozytywnie  jednogłośnie zaopiniowała  projekt uchwały     
w sprawie  zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
Głosowanie. 
Za podjęciem  uchwały  w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok głosowało 15 radnych. 
Uchwała Nr XIV/78/2015  zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin  na rok 2015  
stanowi załącznik do protokołu. 

  ad.22 Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletnie Prognozy Finansowej Gminy. 
                        Przewodniczący Komisji Budżetowej  Hieronim Adamski  poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 29 grudnia  2015r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały         
w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 8 głosami za, przy 1 głosie 
wstrzymującym. 
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Przewodniczący  Komisji  Oświaty Lucjan Antczak  poinformował, że Komisja na posiedzeniu       
w dniu  28 grudnia 2015r. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
Głosowanie. 
Za podjęciem  uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy głosowało 
13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
Uchwała nr XIV/79/2015  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kotlin  stanowi załącznik do protokołu.  

 
  ad.23  Podjęcie uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy na 2016 rok.    
                   Plan pracy Rady Gminy  przyjęto jednogłośnie 15 głosami za. 

Uchwała Nr XIV/80/2015 w sprawie planu pracy Rady Gminy Kotlin na 2016 rok stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
ad.24. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 
rok. 
              Plan pracy Komisji Rewizyjnej  na 2016 rok zatwierdzono jednogłośnie 15 głosami za. 
Uchwała Nr XIV/81/2015 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji rewizyjnej na rok 2016  
stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. 25 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 
2016 rok.   
             Plany pracy stałych komisji Rady Gminy na 2016 rok  przyjęto jednogłośnie 15 głosami 
za. 
Uchwała Nr XIV/82/2015  w sprawie przyjęcia planów pracy  komisji stałych Rady Gminy Kotlin 
na 2016 rok  stanowi załącznik do protokołu. 
 

     ad. 26 Wolne głosy i wnioski.  
                       Wnioski zgłosili i głos zabrali: 
     Sołtys Mieczysław Stefaniak   wnioskował o naprawę  lub remont generalny przepompowni  

 w Wyszkach, która często się psuje i z której wylewa się. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski  pytał – czy będzie tablica ogłoszeń przy kiosku Ruchu  
w Kotlinie? 
Wójt odpowiedział, że tablica będzie w innym miejscu. 
                   Radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski  usprawiedliwił swoją 
nieobecność  na poprzednich  sesjach, mówiąc, że w tej z radością  uczestniczy. 
Radny Kwaśniewski mówił, że w roku 2016 ruszy  nowy zakład pracy – Dom Pomocy Społecznej 
w Kotlinie, w którym jest jeszcze 40  miejsc wolnych. Potrzebne będzie zatrudnienie i wpłynie  do 
Gminy podatek od nieruchomości i podatki pośrednie. 
                   W 2016 roku będzie realizacja zadań rozpoczętych, w tym dokończenie budowy drogi 
Bączew – Kurcew. Będzie budowana droga  Hilarów – Wola Książęca i droga z udziałem Powiatu  
Wola Książęca – Słupia wraz z przebudową mostu. 
                     Radny Walenty Kwaśniewski przewidywał, że samorządy czeka troska o sprawy 
Gminy, ale nie bądźmy  pewni, że to, co dzisiaj jest uchwalone będzie zrealizowane - mówił. 
Dalej radny Kwaśniewski  mówił o wprowadzonych zmianach w oświacie, które w sejmie fajnie 
się uchwala, a na dole w samorządach rodzi określone problemy. 
Radny Walenty Kwaśniewski  uważał, że na środki  za bardzo nie ma co liczyć, bo rząd 
potrzebuje ogromnych środków na realizacje zadań. 
Radny Kwaśniewski  przestrzegał przed hura  optymizmem w 2016 roku, że wpadną  dodatkowe 
środki i uda się załatwić niektóre zadania takie jak boiska, o czym dyskutowano na dzisiejszej 
sesji. Jeżeli uda się,  to tylko klaskać  i Bogu dziękować, że tak się stało. 
Radny Kwaśniewski życzył wszystkim w nowym 2016 roku spokoju i tego , aby potrafiono 
zachować równowagę. Prywatnie natomiast zdrowia i jako takich dochodów. 
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Radna Beata Skowrońska  wnioskowała o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- dokończenie udrożnienia rowów przy w/w drodze, 
- uzupełnienia zniszczonych słupków odblaskowych w Sławoszewie przed mostem po lewej 
  stronie, 
- równiarkę na Nową Wieś i na drogę transportu rolniczego przy kościele w Sławoszewie. 
Sołtys Barbara Padrok  wnioskowała o  naprawę opierzenia na pomieszczeniu chłodniczym 
świetlicy wiejskiej w Twardowie z uwagi na to, że jedna ze ścian w sali wiejskiej od strony tego 
pomieszczenia jest mokra. 
Radny Tomasz Graczyk  zgłosił propozycję łączenia posiedzeń komisji Rady Gminy. 
Propozycję  radnego  poparł Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak. 
Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński prosił o wykładnię prawną radcy co do odbywania 
wspólnych posiedzeń komisji Rady, aby mieć wiedzę kompletną w tej sprawie, a nie szeptaną. 
Przewodniczący prosił, aby informacje dla radnych były jasne, kompletne, przejrzyste tak, aby 
wszyscy zrozumieli, bowiem radni szukają wiedzy nt. funkcjonowania Gminy poza gminą. 
Przewodniczący  mówił, że jeżeli radny czegoś nie wie, to  ma prawo pytać, a nie jak to miało 
miejsce  na komisji  były uwagi Wójta  do radnego Graczyka żeby radny zszedł na ziemię i stąpał 
po ziemi.  Przewodniczący Rady mówił, że nie jest dobra sytuacja gdy radni dowiadują się  jak 
Gmina powinna funkcjonować poza gminą. Radni chcą  mieć wiedzę  kompletną żeby razem 
działać, funkcjonować i pracować dla dobra tej Gminy. 
Wójt  zabierając głos powiedział, że niech to działa w dwóch kierunkach. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka  poruszył sprawę zbiórki pieniędzy  dla dzieci      
z Domu Dziecka w Górze zainicjowaną przez radnego Tomasza Graczyka , prosząc  o podanie ile 
zebrano , co zakupiono i kto  zawiózł prezenty? 
Radny Tomasz Graczyk poinformował, że zebrano 1800,-  zł. Zakupiono 4 radioodtwarzacze za 
kwotę 1600,- zł i 200,- zł przekazano dyrektorowi DPS dla podopiecznych z Kotlina.  
Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak  poinformował, że zakupiono także cukierki dla dzieci. 
Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski przekazał, że atmosfera w czasie pobytu w Domu 
Dziecka  była wspaniała, niesamowita. 
Przewodniczący Rady uważał, że inicjatywę tą  należy podtrzymywać.  
Przewodniczący Rady potwierdził, że atmosfera była wspaniała, a  w spotkaniu uczestniczyli 
również byli wychowankowie  Domu Dziecka. Spotkanie było piękne, a zarazem smutne                
i wyjeżdżano w milczeniu. 
 

     ad. 27 Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
                           Wójt poinformował, że wnioski dotyczące dróg powiatowych przekazano dniu 17  
     grudnia  do Starostwa  Powiatowego w Jarocinie. 

                      Wniosek  dotyczący  uporządkowania gałęzi pozostawionych po przycince drzew     
w sołectwie Sławoszew przekazano także w dniu 17 grudnia do Spółki ENERGA OPERATOR     
w Kaliszu  Rejon Dystrybucji w Jarocinie. 
                       W odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach Starostwo Powiatowe 
w Jarocinie udzieliło odpowiedzi informując, że: 
- na malowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha brak  jest środków, 
- pobocza drogi Kotlin – Parzew  na całej  długości uzupełniono destruktem asfaltowym, 
- kratki ściekowe w rejonie mostu w Magnuszewicach zostały oczyszczone, 
- naprawiono wyrwy w jezdni  na drodze w Woli Książęcej, a pozostałe drobne ubytki zostaną  
  wypełnione masą na zimno, 
- zlecono uzupełnienie pobocza destruktem w miejscu tworzącej się zastoiny wody przy posesji nr 
  111 w Woli Książęcej 
                       W odpowiedzi  na pismo dotyczące  informacji na temat uciążliwego zapachu 
wydobywającego się z pomieszczeń  gospodarczych po Zakładzie Rolnym w Magnuszewicach, 
który to problem zgłoszono na zebraniu wiejskim w Wyszkach w miesiącu wrześniu 2015r.  
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Poznaniu Delegatura w Kaliszu poinformował o 
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przeprowadzonej kontroli w gospodarstwie w Magnuszewicach.  Podczas kontroli stwierdzono 
magazynowanie   na podstawie decyzji  wydanej przez Powiatowego Lekarza Weterynarii            
w Jarocinie produktów  ubocznych pochodzenia zwierzęcego. Produkty te przechowywane były  
prawidłowo i według oceny  inspektora przeprowadzającego  kontrole  zapach na terenie 
gospodarstwa  i wokół  niego nie był szczególnie uciążliwy. 
                        Wójt poinformował ponadto, że: 
- wniosek Zarządu OSP w Magnuszewicach o zakup agregatu pianotwórczego dla OSP  
  w Magnuszewicach będzie zrealizowany  w najbliższych miesiącach lub latach, po 
  zabezpieczeniu środków na ten cel, 
- zmiana przyłącza wodociągowego do bloków przy ul. Konopnickiej w Kotlinie będzie  
  wykonana po  zabezpieczeniu środków , 
- wniosek o zamontowanie lampy oświetlenia ulicznego w Twardowie przekazano do Spółki  
  Oświetlenie Uliczne i Drogowe w Kaliszu, 
- co do wysokości bonifikaty od ceny mieszkań przy ul. Konopnickiej  decyzję podjęła Rada, 
- wymiana tablic z nazwą ulicy  na tablice dwustronne będzie gdy obecne tablice ulegną  
  zniszczeniu, 
- ze względu na ograniczone środki w budżecie nie podjęto decyzji, co do zamontowania lampy  
  ulicznej przy świetlicy wiejskiej w Racendowie, 
- przekazanie sprzętu z OSP Kotlin  do OSP Magnuszewice jest niezasadne, bowiem jednostka  
  w Kotlinie  jest w Krajowym Systemie Ratowniczo Gaśniczym, a jednostki  OSP doczekają się  
  niezbędnego sprzętu. 
                        Sołtys Jarosław Tomaszewski  poinformował o planowanym zebraniu wiejskim        
w dniu 14 stycznia 2016r. w Domu Kultury w Kotlinie o godz. 1200  na które zaproszono  
przedstawiciela Powiatu i Sanepidu.  Tematem zebrania  będzie ograniczenie hodowli trzody 
chlewnej  przy ul. Waliszewskiej.   
 
ad. 28 Zamknięcie obrad.          
Przewodniczący Rady  życzył wszystkim w roku 2016 zdrowia i wszystkiego najlepszego. 
Wójt na 2016 rok  życzył samych dobrych rzeczy. 
Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XIV sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 
 

 


